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З А П И С Н И К  

са 10. редовне седнице Управног одбора Планинарског савеза Србије XXIII  сазива, 

одржане 26. септембра 2023. године (планинарски  дом“Чарапићев брест“ на Авали) 

Присутни чланови УО: И. Планић, Н. Лечић, А. Ивошев, В. Токовић, З. Контић, Д. Гогић, Ј. Јарић, 

А. Бараћ 

Одсутни чланови УО: Р. Кнежевић, М. Ћировић, Ј. Продановић 

Генерални секретар: С. Вељковић  

Остали присутни: Н. Милошевић, М. Ердељан, А. Марковић, С. Ивановић, Д. Павловић, Н. 

Трипковић, А. Рашин 

 

Пре почетка седнице председник ПСС је у име присутних честитао Драгославу Гогићу на 

именовању за председника Балканске планинарске уније (БМУ) 

Време почетка седнице: 1300 

Д Н Е В Н И  Р Е Д  

 

1. Усвајање записника са 9. редовне седнице УО ПСС 23. сазива 

2. Преузете обавезе са претходне седнице 

3. Спортско-рекреативне дисциплине 

4. Такмичарске дисциплине 

5. Рад комисија из надлежности потпредседника 

6. Извештај секретаријата о раду и план активности за наредни период 

7. Извештај са Дана пешачења 2023. 

8. Календар активности ПСС за 2024. 

9. Разматрање и усвајање предлога правилника и образаца 

10. Пријем нових чланова у ПСС 

11. Међународна сарадња 

12. Молбе, жалбе и дописи 

13. Разно 

 

Предложени Дневни ред је једногласно усвојен. 
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1. Усвајање Записника са 9. редовне седнице  УО ПСС  

Чланови УО су електронским путем добили Записник са 9. редовне седнице Управног 

одбора. 

УО је једногласно усвојио записник. 

2. Преузете обавезе са претходних седница  

2.1. Налаже се Стручном савету спортских стручњака да сачини предлоге и измене 

Закона о спорту и достави канцеларији ПСС. 

2.2. Налаже се Такмичарској комисији ПСС да обједини предлоге комисија надлежних 

за високогорство, алпинизам, спортско пењање на природним стенама, планинарску 

оријентацију, скајранинг, пењање у леду и драјтулингу везаних за категоризацију 

спортиста, а поводом захтева ПСС да се измени Правилник о спортским гранама и 

областима спорта у Републици Србији и спортским дисциплинама у оквиру 

спортских грана и области спорта и Правилник о националној категоризацији 

врхунских спортиста. Обједињене предлоге упутити Спортском савезу Србије и 

Министарству омладине и спорта. 

3. Спортско рекреативне дисциплине 

3.1. У периоду између две седнице УО одржане су три републичке акције („Обилазак 

Топличке трансверзале“, „Трагом 2. Прекобројног пука“ и „29. Поход на 

Кукавицу“),  једанаест традиционалних акције („9. Међународни успон Власина-

Грамада 2023“, „Стазама Букуље“, „26. Ноћни успон на кров Војводине“, 

„Меморијални поход на Јухорску трансферзалу“, „10. Традиционални успон на 

Радан-путем змаја“, „Повленски врхови“, „10. међународни успон на Црноок“, „17. 

Поход преображења Брус 2023“, „23. Дунавске чаролије“, „Златиборски видиковци“ 

и „Гледићка трансферзала“) и три акције од посебног значаја („Стазама Старе 

планине Дупљак“, „Роса Дан пешачења“ и „Дан чистих планина“) из Календара 

активности ПСС, за шта су достављени извештаји организатора и делегата. Служба 

водича је спровела обуку водича за III и IIIб категорију. Обука је организована у 3 

групе на којима је учествовало укупно 46 кандидата од којих је 44 завршило обуку. 

Комисија за спелеологију је током јула т.г. у Белој пропасти организовала две 

активности са циљем научних истраживања и усавршавање спелеолога у научним 

методама, и узела је учешће у међународном спелеолошком кампу који се одржавао 

у Румунији. 

3.2. Н. Трипковић је поднео оставку на место председника Комисије за превентиву и 

безбедност у планинама и присутнима је образложио разлоге своје оставке. Чланови 

УО су похвалили досадашње ангажовање председника комисије и замолили га да се 

не повлачи са функције. Н.Трипковић је прихватио аргументе чланова УО и исказао 

спремност да настави са ангажовањем. 
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УО по захтеву председника комисије налаже да се овим поводом организује седница 

Начелништва ПСС, седница Начелништва Службе водича, као и да секретаријат 

ПСС са члановима УО одржи састанаке са представницима ОПО на тему 

безбедности. Налаже се радној групи за измену статута ПСС да преиспита 

ефикасније начине система разматрања и изрицања дисциплинских мера које би 

биле унете у нов Статут ПСС. 

3.3. Начелник Службе водича је поднео извештај о спроведеној обуци за водиче III и  IIIб 

категорије која се одржала на Сопотници у периоду од 24.07. до 13.08.2023. године. 

На основу одржане обуке предложено је да се курс из планинарске оријентације који 

је услов за пријаву кандидата на обуку организује у надлежности Службе водича, а 

који би се спроводио у регионалним центрима за обуку. Полагање за полазнике који 

нису прошли обуку биће организовано на пролеће наредне године. 

4. Такмичарске дисциплине 

4.1. Спортски директор је присутне обавестио о одржаним такмичењима у 

планинарском трекингу-ТТЛС: 4. коло у Мајданпеку, 5. коло на Повлену и 6. коло 

на Рајцу, док преостаје још једно уједно и последње коло које ће бити у Овчар бањи. 

У такмичењу у планинарској оријентацији одржано је 4. коло лиге у Хајдуковачкој 

шуми и 5. коло лиге на Рајцу, а при крају су припреме за Балканско првенство које 

ће бити организовано на Златибору од 29.09. до 01.10.2023.године. У планинском 

трчању организовано је 3. коло националне серије „Тара ултра трејл“ и државно 

првенство „Сува трејл“, док ће последње коло националне серије бити одржано у 

Прибоју. Прво коло државног првенства у спортском пењању на природним стенама 

које је требало да се одржи крајем јула т.г. је отказано због недовољног броја 

пријављених, а наредно коло биће одржано током октобра у Гучи. Промотивно 

такмичење у рогејнингу је одржано 16. септембра т.г. на Авали. 

4.2. Комисија за награде, признања и категоризацију, председник подкомисије за 

категоризацију и спортски директор одржали су састанак у вези предстојеће 

категоризације која ће започети 15. новембра т.г. након завршетка сезоне 

такмичења. Налаже се Комисији за алпинизам и турно скијање да благовремено 

обавести чланове алпинистичке заједнице да предају алпинистичке картоне на време 

како би могли да се категоришу. 

4.3. Турно скијање као дисциплина улази у програм зимских олимпијских игара 2026. 

године и тим поводом председник и спортски директор ПСС су одржали састанак са 

генералним секретаром Олимпијског комитета Србије док су Планинарски савез 

Грчке и Планинарски савез Турске понудили помоћ у покретању ове дисциплине.  

Предлаже се да Планинарски савез Србије започне процес организације такмичења 

у турном скијању. 

УО је једногласно усвојио предлог. 
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4.4. Алпинистичка репрезентација није у могућности да спроведе пројекат „Три 

проблема Алпа“ у текућој години чиме се програм реализације пројекта пролонгира 

за наредну годину. 

4.5. Промотивно такмичење у рогејнингу одржано на Авали је изазвало сразмерно 

велико интересовање, на такмичењу је стартовало 24 екипе. Посебна захвалност се 

исказује Драгану Николићу, поверенику за рогејнинг, и ПД „Авала“ за подршку у 

техничкој организацији. 

4.6. Спортски директор је похвалио судије и делегате који су учествовали у овогодишњој 

сезони такмичења. 

4.7. Селектор високогорске репрезентације је обавестио присутне да је репрезентација 

одржала три припремна тренинга, а током лета је извршен успон на три врха на 

Алпима изнад 4000 m. У наредном периоду у плану је успон на 6000 m.  

5. Рад комисија из надлежности потпредседника 

5.1. Секретаријат је одржао састанак са Комисијом за маркетинг на којем је предложен 

промењен начин рада комисије и разматрана је могућност да се ангажује агенција 

која би обављала маркетиншку делатност за Планинарски савез Србије. 

Ивана Иванчевић је поднела оставку на место председника Комисије за маркетинг. 

Предлаже се да функцију Комисије за маркетинг преузму: И Планић, Н. Лечић, В. 

Токовић, А. Ивошев, Д. Гогић, А. Марковић и М. Ристић. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

5.2. Секретаријат је са члановима Комисије за планинарске објекте одржао састанак на 

коме се дискутовало о раду ове комисије. Подељене су надлежности над објектима 

међу члановима комисије са циљем провере података са ОПО које управљају њима. 

Предлаже се да се Бранко Матић (ПК „Повлен“ Ваљево) укључи у рад Комисије за 

планинарске објекте. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

5.3. Комисија за планинарске терене и Слободан Стефановић на њеном челу се 

похваљују за ангажовање на реализацији пројекта којим је уређено 6 стаза око 

Власинског језера, а у сарадњи са Програмом УН за развој (UNDP). Започето је 

прикупљање података за верификацију Европских пешачких путева у Србији. У 

оквиру пројекта „Via dinarica: Зелена стаза изнад граница“ биће организована обука 

за маркиранте на Рајцу током октобра т.г. 

5.4. Ј. Јарић, уредник часописа Планинарски гласник, је представио план за 

финансирање Гласника и најавио излазак најновијег броја. У току је конкурс за 

избор фотографије броја, одзив је велики и по изласку зимског издања жири ће 

прогласити које фотографије су освојиле прва три места.  
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Издавачки савет је започео израду Планинарског речника који ће бити формиран на 

интернет платформи. 

Поводом 125 година организованог планинарства у Србији започета је припрема 

сипмозијума, а Дарко Жарић према одлуци Издавачког савета треба да достави 

предлог садржаја монографије, за коју је одређен за уредника, и којом се обележава 

овај јубилеј.  

5.5. Медицинска комисија  на чију иницијативу су у сарадњи са Галеником урађени 

комплети прве помоћи за планинаре и планинарске водиче је предложила измену 

садржаја комплета са циљем да буду доступни и у мањим паковањима.  

6. Извештај секретаријата о раду и план активности за наредни период 

6.1. Број издатих чланских маркица закључно са 26.09. т.г. је 18.914 што је незнатно 

мање у односу на исти период прошле године. 

6.2. Н. Милошевић је упознала присутне са закључцима са одржаног првог састанка 

радне група за израду нацрта за измену Статута Планинарског савеза Србије са 

циљем његовог унапређења.   

6.3. Чланови УО су упознати са финансијским стањем Савеза, као и потребом да се 

распише ЈНМВ везана за осигурање чланова Савеза у наредној години, а коју су 

једногласно усвојили. 

6.4. Д. Павловић, селектор репрезентације у планинарској оријентацији, је изнео планове 

за предстојеће Балканско првенство у планинарској оријентацији. 

6.5. Секретаријата ће у наредном периоду до краја године одржати круг разговора са 

представницима ОПО  са циљем јачање капацитета за самостално функционисање и 

финасирање. 

6.6. Председник ПСС је предложио да се прихвати поклон Небојше Јановић из 

Суботице, непокретност-парцела у КО Бучје у општини Прибој површине 7200 m2, 

под условом да се непокретност користи искључиво у сврху реализације 

планинарских активности дефинисаних Статутом ПСС. Планинарски савез Србије 

се обавезује да ће у року од две године некретнину привести намени, а у случају да 

се обавезе из уговора не изврше у предвиђеном року некретнина ће се вратити 

поклонодавцу. 

УО је једногласно прихватио предлог. 

6.7. Сајам спорта, на којем је учествовао Планинарски савез Србије, одржан је у 

Београду у периоду од 22. до 24.09.2023. године у организацији Спортског савеза 

Србије. УО је похвалио тим који је припремио и реализовао наступ Савеза на сајму. 
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7. Извештај са Дана пешачења 2023. 

7.1. Манифестација Дан пешачења се одржала 23.09.2023. године на локацијама широм 

Србије, а у оквиру Европске недеље спорта, док је централни део био организован 

на Власини са циљем промовисања стазе која се уређивала заједно са Програмом 

УН за развој (UNDP). Начелник ПСС је поднела извештај и истакла да је ово била 

најуспешнија и најмасовнија манифестација до сада у којој је учешће узело 85 ОПО 

са преко 15000 учесника, а одржавала се на 93 стазе у 68 градова Србије. КП 

„Зрењанин“ из Зрењанина и ПК „Вукан“ из Пожаревца су имали преко 500 учесника 

на Дану пешачења за шта ће добити признања која ће им бити уручена при 

обележавању Дана планина у децембру т.г. 

Закључено је да је манифестација Дан пешачења медијски добро испраћена за шта 

се исказује захвалност Комисији за информисање и Комисији за маркетинг. 

8. Календар активности за 2024. 

8.1. Начелник и спортски директор ПСС су присутнима представили предлог Календара 

активности Планинарског савеза Србије за 2024. годину са напоменом да ће 

такмичење за рогејнинг накнадно бити унето у календар. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

9. Разматрање и усвајање предлога правилника и образаца 

Комисија за нормативна акта је на основу предлога надлежних комисија изнела предлоге 

следећих правилника: 

9.1. Комисија за спортско пењање је предложила Такмичарски правилник Комисије за 

спортско пењање ПСС у спортском пењању на природним стенама. 

УО је усвојио предлог правилника. 

9.2. Такмичарска комисија је предложила Правилник о стручњацима у спорту и 

службеним лицима у Планинарском савезу Срије. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 

9.3. Комисија за обуку и усавршавање у планинарству је предложила Правилник о 

начину организовања обуке и стицања звања у области маркирања са пратећим 

обрасцима: 035, 036, 037, 038 и 039. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника и пратеће обрасце. 

9.4. Комисија за планинарске терене је предложила Правилник о планирању, 

пројектовању и обележавању планинарских и пешачких стаза и путева. 

УО је једногласно усвојио предлог правилника. 



7/8 

 

10. Пријем нових чланова у ПСС 

Није било материјала за разматрање. 

11. Међународна сарадња 

11.1. Д. Гогић, новоизабрани председник БМУ, најавио је предстојећу скупштину ЕУМЕ 

и БМУ за мај 2024. године која ће бити одржана у Хрватској када се уједно 

обележава и 150 година Хрватског планинарског савеза. На скупштини ће бити 

избори за два места у председништву ЕУМЕ. ПСС предлаже Н. Лечића за кандидата 

на изборима. 

УО је једногласно усвојио предлог.  

11.2. А. Ивошев је упознао присутне са досадашњим радом БМУ и плановима за следећу 

годину, као и са намером да се формира радна група за правилник БМУ како би се 

званично верификовало Балканско првенство у било којој дисциплини. 

На одржаној скупштини БМУ у Грчкој, Планинарски савез Грчке и Македонски 

спортско пењачки савез су исказали иницијативу за организовање нове Балканске 

асоцијације за такмичење у спортском пењању. 

11.3. Скупштина ЕРЕ ће бити одржана од 29.09.-01.10.2023. године у Пољској где ће бити 

потврђено домаћинство Планинарског савеза Србије за ЕРА конференцију 2026. 

11.4. Н. Лечић је упознао присутне са пројекатима Ecross Pass, Green Trails of Future и 

SEE у којима учествује Планинарски савез Србије и у којим се фазама спровођења 

налазе. 

11.5. К. Мановски је поднела извештај са online конференције планинарске комисије 

УИАА одржане 29.07.2023. 

12. Молбе, жалбе и дописи 

12.1. КЕС „Армадило“ из Чачка је упутио допис којим захтева од Већа части поново 

решавање претходно поднетих пријава. 

Предлаже се прослеђивање дописа Већу части. 

УО је једногласно усвојио предлог. 

12.2. ПК „Островица“ из Прешева је упутио молбу за финансијку помоћ у износу од 

80.000,00 динара који би се уложили у обнову планинарског дома у власништву 

овог клуба. 

Предлаже се да се одобри помоћ у износу од 50.000,00 динара из средстава Комисје 

за објекте под условом да планинарски дом клуба „Островица“ уђе у регистар 

објеката Планинарског савеза Србије. 

УО је једногласно прихватио предлог. 
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12.3. А. Коничанин (ПД „Белег“ Тутин) је упутила молбу да јој се донирају средства 

којим би финасирала успон на Ама Даблам (Хималаји) који је планиран за  новембар 

т.г. 

Предлаже се да се А. Коничанин са елаборатом о планираном успону обрати 

Комисији за високогорство и експедиције која ће дати своје мишљење. 

12.4. Д. Павловић, селектор репрезентације у планинарској репрезентацији, упутио је 

допис који је уједно и образложио присутнима на седници, а којим скреће пажњу 

на регистрацију такмичара, прописе, тумачења правила и правилника и одлуке 

судија у оквиру дисциплине планинарска оријентација. 

Налаже се Такмичарској комисији, комесару за суђење, комесару за делегате и 

дисциплинском судији да упознају чланове Комисије за планинарску оријентацију 

и организаторе такмичења са правилима и постојећим правилницима како би се на 

време спремили за предстојећу такмичарску сезону. 

13. Разно 

13.1. А. Бараћ је предочио присутнима да ПСД „Маглеш“ из Ваљева прославља 75 година 

постојања и тим поводом је заказана свечана академија за 18. новембар т.г. и уједно 

упућен допис Комисији за награде, признања и категоризацију којим се кандидују 

појединци из друштва „Маглеш“ за доделу признања.  

13.2. А. Ивошев је пренео интересовање Планинаског савеза Црне Горе да се укључи у 

развој апликације Базни камп, као и за могућност осигуравања њихових чланова 

преко Планинарског савеза Србије. 

 

 

Седница је завршена у 1800 

 Записничар Председник ПСС 

 

  Ј. Радосављевић с.р.   Исо Планић с.р. 


